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Punkt  1. Godkendelse af dagsorden (11.00-11.05) 

Sagsansvarlig: 

Anette Riis 

 

 Journalnr.: [A-###-###-###] 

Bilag 

[Tekst] 

 

Sagsfremstilling 

Dagsordenen godkendes med eventuelle tilføjelser under punktet evt. 

 

Indstilling 

Dagsordenen godkendes. 

 

Referat 

Dagsordenen blev godkendt uden tilføjelser til punktet evt. 

 

Kommunikation 

[Tekst] 

 

 

 

Punkt  2. Præsentationsrunde (11.05-11.15) 

Sagsansvarlig: 

Anette Riis 

 

 Journalnr.:   

Bilag 

 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalget præsenterer sig 

 

 

Indstilling 

Der ønskes en kort præsentation fra repræsentanterne i uddannelsesudvalget. 

 

Referat 

Uddannelsesudvalget præsenterede sig. 

 

Kommunikation 
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Punkt  3. Tema: Drøftelse af uddannelsesudvalgets rolle og arbejde 

(11.15-11.45) 

Sagsansvarlig: 

Anette Riis 

 

 Journalnr.: [A-###-###-###] 

Bilag  

Bilag 1 Arbejdsgrundlag for uddannelsesudvalg 2022-26 

Bilag 2 Forretningsorden for Uddannelsesudvalget for Bioanalytikeruddannelsen i VIA University College 

 

 

Sagsfremstilling  

Bioanalytikeruddannelsen har fået nyt uddannelsesudvalg fra eftersommeren 2022. På baggrund af VIAs 

Arbejdsgrundlag for uddannelsesudvalg ønskes en drøftelse i uddannelsesudvalget om, hvordan det nye 

uddannelsesudvalg kommer bedst fra start.  

Herunder uddrag fra arbejdsgrundlaget: 

Arbejdsgrundlaget beskriver de formelle rammer samt den retning og ambition, som ledelsen for VIA 

University College (herefter VIA) ønsker for Uddannelsesudvalgene 2018-2022. Arbejdsgrundlaget 

rammesætter ansvars- og opgavefordelingen mellem de forskellige niveauer i organisationen, herunder 

mellem formanden for udvalget og uddannelsens ledelse. Notatet sætter også rammen for dialogen, 

strukturen og videreformidlingen mellem uddannelsesudvalget og VIAs bestyrelse og direktion. 

Alle uddannelsesudvalg præsenteres for arbejdsgrundlaget på deres første møde. Arbejdsgrundlaget er 

også et dialogredskab – et grundlag for evalueringer af uddannelsesudvalgenes arbejde. 

Arbejdsgrundlaget sendes ud til de udpegningsberettigende organisationer, således at de på et oplyst 

grundlag kan foretage udpegningerne til uddannelsesudvalg. 

 

 

Indstilling  

Det indstilles, at uddannelsesudvalget drøfter, hvordan vi bedst kommer sammen fra start på baggrund af 

arbejdsgrundlaget. Der lægges op til forventningsafstemning. 

 

Referat 

Anette Riis indledte konstitueringen af uddannelsesvalget i den nye periode med en valghandling af formand 

for uddannelsesudvalget. Annette Riis blev valgt til formand. 

 

Anette Riis ridsede opkort rammerne for uddannelsesudvalget og fremhævede, at uddannelsesudvalget er et 

rådgivende udvalg og at der lægges op til, at uddannelsen bl.a. bidrager med emner, som skal drøftes. 

Repræsentanterne for uddannelsesudvalget er ligeledes meget velkomne til at sætte relevante emner for 

aftagerne på dagsordenen – gerne med et langsigtet og strategisk perspektiv. 

 

Susanne Markussen supplerede med sin oplevelse af, at uddannelsesudvalget ofte er lidt pressede på tid, 

når temaer drøftes, eksempelvis om bæredygtighed og strategier, og foreslog at udvalget evt. holdt nogle 

længere møder.  

 

Uddannelsesudvalget besluttede pba af ovenstående, at møde 2 og 4 i 2023 vil udvides til kl.  9.30-14.30 og 

møde 1 og 3, som seneste periode kl. 11-14. (se pkt.11) 

 

Tine Meyer spurgte til valget af repræsentanter i arbejdsgrundlaget og om det er bevidst, at man ikke har 

valgt uddannelsesansvarlige. 

 

Susanne Markussen refererede til, at man i skabelon har man fravalgt funktioner, således, at man i regionen 

har mulighed for at finde repræsentationen. I Region Nord har man ønsket kun at stille med en 

repræsentant, da man her er optagede af den nye bioanalytikeruddannelse i Hjørring. 
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Karin Vestergaard spurgte til, om Dbio skal stille med to repræsentanter. Historisk har DBIO haft to pladser i 

VIA Bioanalytikeruddannelsens uddannelsesudvalg, så både Region Midtjylland og Region Nordjylland 

havde en DBIO repræsentant i udvalget. Det er dog på sigt ikke længere relevant efterhånden som den nye 

uddannelse i Hjørring bliver fuldt implementeret og VIA ikke længere har studerende i praktik i Hjørring. 

 

Tine Meyer spurgte til, om man har overvejet en repræsentant fra Aalborg universitet, hvor der aftages en 

del dimittender til videreuddannelse. 

Susanne Markussen besvarede dette med, at det kan overvejes i næste valgperiode.  

 

Helle Kruuse-Andersen supplerede med sin erfaring far andre uddannelsesudvalg, at man bringer sin 

præsentation ind fra forskellige uddannelser og institutioner.  

 

Christina Catherine Dahm supplerede med, at hun vil bringe sin viden fra de uddannelser, hun kender til ind i 

udvalget, men at der kan være andre relevante uddannelser.  

 

Jette Kofoed- Nielsen spurgte til, hvordan rektoren fra Vestjysk Gymnasium er udpeget. 

 

Helle Kruuse-Andersen forklarede med, at denne repræsentation er motiveret af en ønske fra mange 

uddannelser i VIA, der ønsker indsigt i den gymnasiale uddannelse, som de unge, der rekrutteres til 

uddannelserne ind i uddannelsesudvalgene.  

 

Jette Kofoed Nielsen henviste til, at dette mangler i forretningsorden og Trine Brøndberg undersøger og 

efterspørger en opdateret forretningsorden. 

 

Birte Bunch Larsen anerkendte og fandt repræsentationen fra gymnasierne meget relevant.  

 

 

Årshjul for dagsorden:  

Anette Riis gennemgik årshjulet for 2022 og afsøgte inputs til årshjulet for 2023, idet hun ønsker et højt 

engagement i udvalget. 

 

Susanne Markussen supplerede med, at hun meget gerne vil have dagsordenspunkter fra medlemmerne ift. 

temaer og emner, som de gerne vil gøre opmærksomme på ift. uddannelsens udvikling , da der kan være 

ting, som vi ikke får øje på og som uddannelsen bør være opmærksomme på. 

 

Helle Kruuse- Andersen orienterede om, at hun netop havde været til møde med de øvrige 

uddannelsesdekaner og herfra vil komme et tilbud om centrale emner med tilhørende materiale. 

Eksempler på emner kan være:  

- Den unge generation – om uddannelse og trivsel 
- Videnflow ml. grunduddannelsen, eftervidereuddannelse og forskning 
- Overgang ml. studieliv og arbejdsliv 

 

Der var stor opbakning til emnerne om den unge generation og overgangen ml. studieliv og arbejdsliv, som 

kan sættes på dagsordenen til 2. og 4. møde i 2023.  

10 % af de studerende på uddannelsen modtager SPS-støtte og fungerer godt herved og 

uddannelsesudvalget fremhævede endvidere, at langt de fleste af de studerende er velfungerende og 

dygtige. 

  

Uddannelsesudvalget spurgte til, om der til emnerne følger oplægsholdere udefra og Helle Kruse-Andersen 

vender tilbage med svar på dette. 

 

Tine Meyer efterspurgte en orientering om arbejdet med den nye studieordning og Birte Bunch Larsen 

orienterede kort om, at der arbejdes med de første semestre, herunder en ’rygsækopgave’, som de 

studerende har med i klinikken på den nye uddannelse på semester 2 samt at de senere semestre er under 

spæd udvikling. 

 

Susanne Markussen spurgte uddannelsesudvalget, om man fortsat skal afsætte tid til ”nyt fra…”-punkterne. 

Alternativt kunne man byde ind inden mødet, så man ikke afsætter tid til intet nyt.  



 

 

5/9 

 

Det blev besluttet af prøve med et fællespunkt først på dagsordenen, evt. med en runde ift. hvad der optager 

repræsentanterne, og at repræsentanterne sender punkter til Anette Riis senest 14 dage før mødet. 

Uddannelsesudvalget fandt det endvidere vigtigt at de studerende ved, at de gerne må byde ind med noget. 

 

Forslag til emner i årshjulet: 

1. møde:  

-Uddannelsesudvalget skal have ny studieordning på dagsordenen 1. marts. 

- Faktatjek 

- Fastholdelsesstatistik  

- Studiestartsundersøgelse 

 

2. møde  

- Langt møde  

- Den unge generation – om uddannelse og trivsel  
- Overgang ml. studieliv og arbejdsliv 

 

 

Efter 2 år vil der være en midtvejsevaluering af uddannelsesudvalgets arbejde (2024) samt en  

slutevaluering i 2026. 

 

Kommunikation 

[Tekst] 

 

 

Punkt  4. Frokostpause (11.45-12.15) 

 

 

 

Punkt  5. Tema: Strategi (12.15-13.25) 

Sagsansvarlig: 

Susanne Markussen 

 

 Journalnr.:   

Bilag 

Bilag 3 VIAs strategi 2021-26 Sammen om fremtidens professionelle 

Bilag 3.a. Gruppedrøftelser med inputs til strategiske fokuspunkter 

 

Sagsfremstilling 

De tre strategiske prioriteter i VIAs strategi 2022-2026 ”Sammen om fremtidens professionelle” er: 

- Professionsuddannelser, vi er stolte af 
- Fællesskaber, der får det bedste frem i alle 
- En videninstitution, der driver bæredygtig udvikling 

 

Bioanalytikeruddannelsen udformer med afsæt i VIAs strategi samt dekanområdets strategi en lokal 

strategisk udviklingsplan for uddannelsen og denne blev drøftet på uddannelsesudvalgets 2. møde i år. Den 

strategiske udviklingsplan skal opdateres og ledelsen ønsker på ny uddannelsesudvalgets inputs til denne. 

 

Kvalitetsudvalget har foreløbigt følgende forslag til temaer i den strategiske udviklingsplan: 

- Bæredygtighed (Teknologi, innovation og bæredygtighed) 
- Implementering af ny studieordning med fokus på didaktik og hybrid undervisning  
- Understøttelse af de studerendes tilknytning til uddannelsen   
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Der ønskes fra nedenstående grupper inputs til fokus og konkrete initiativer i forhold til ovenstående temaer. 

 

Gruppe 1. Susanne Markussen, Jette Kofod-Nielsen, Tine Meyer¸ Christina Catherine Dahm, Lone Krause-   

                 Jensen 

Gruppe 2. Helle Kruuse-Andersen, Anne Sofie Landbo,  Anette Riis, Trine Brøndberg 

Gruppe 3. Birte Bunch Larsen, Esther Warming, Karin Vestergaard, Emilie Frederikke 

 

 

Indstilling 

Det indstilles til inputs til fokuspunkter og konkrete initiativer til den strategiske udviklingsplan. 

 

Referat 

Grupperne drøftede inputs til fokuspunkter og fremlagde kort disse for det øvrige uddannelsesudvalg.  

Se endvidere tilsendte bilag med inputs fra grupperne. 

 

Kommunikation 

 

 

 

Punkt  6. Nyt fra VIA (13.25-13.35) 

Sagsansvarlig: 

Susanne Markussen og Helle Kruuse-Andersen 

  

 Journalnr.: [A-###-###-###] 

Bilag 

Bilag 4 Nyhedsbrev VIA Sundhed oktober 2022 

 

Sagsfremstilling 

Susanne Markussen og Helle Kruuse-Andersen orienterer om evt. nyt ud over nyhedsbrevene. 

 

Auditbesøg 

Der blev i efteråret 2021 på Ledermødet med de ledende bioanalytikere nedsat en arbejdsgruppe til 

udarbejdelse af koncept og afprøvning på auditbesøg ved de kliniske uddannelsessteder bestående af Lillian 

Christensen, Charlotte Lindegaard Andersen, Susanne Markussen og Anne Sofie Landbo. 

Som aftalt har vi i oktober 2022 gennemført de første pilotafprøvninger af auditkonceptet med besøg på 

henholdsvis Blodprøver og Biokemi (herunder Blodbank og Immunologi) og Nuklearmedicinsk Klinik ved 

Regionshospitalet Gødstrup samt Blodbank og Immunologi, Aarhus Universitetshospital. 

 

Indstilling 

Susanne Markussen vil orientere om auditbesøgene og det indstilles, at uddannelsesudvalget tager 

orienteringen til efterretning. 

 

Referat 

Susanne Markussen orienterede om, , at det har været to fantastiske auditbesøg med en god dialog – noget 

helt andet end spørgeskemaundersøgelse og dokumenter, der sendes frem og tilbage mellem de kliniske 

uddannelsessteder og VIA. Konceptet er endvidere godkendt på Ledermødet og fortsætter. Ledelsen 

udarbejder en plan for besøg på de forskellige uddannelsesafdelinger i de kommende år. 

 

Anette Riis, som medvirkede ved auditbesøg ved Regionshospitalet i Gødstrup, supplerede, at det virkede 

godt, at der var mulighed for at vise de besøgende, hvordan der arbejdes med uddannelse på afdelingerne. 

De studerende var glade for at se ledelse og medarbejdere fra institutionen og oplevede auditbesøgene som 

gode dialogmøder, hvor alle havde mulighed for at byde ind.  

 

Anne Sofie Landbo supplerede med, at DSR har været meget positive over for konceptet og at de studerede 

var meget med i dialogen.  
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Kommunikation 

[Tekst] 

 

 

 

Punkt  7. Nyt fra de studerende (13.35-13.40) 

Sagsansvarlig:  

Stine Rode og Emma Soussi  

 Journalnr.: [A-###-###-###] 

Bilag 

[Tekst] 

 

Sagsfremstilling 

De studerende vil orientere om nyt fra DSR. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Referat 

Emilie Frederikke Helmer Larsen orienterede om, at DSR har fået flere medlemmer og at der arbejdes med 

en evt. mentorordning – med studerende der arbejder med yngre studerende, der er usikre i starten af 

studiet samt at man kigger på inputs til studievejledere vedr. studiegrupper.  

 

Kommunikation 

[Tekst] 

 

 

 

Punkt  8. Nyt fra dbio (13.40-13.45) 

Sagsansvarlig: 

Repræsentant fra dbio 

 

 Journalnr.:   

Bilag 

 

 

Sagsfremstilling 

Repræsentanten fra dbio vil orientere om nyt. 

 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Referat 

Karin Vestergaard orienterede om, at der er fokus på medlemstallet i dbio, idet tallet for 3. kvartal er faldende 

og man ser udmeldinger, hvor bioanalytikere forlader faget for at gå ud i et andet fag – i alt 60 personer har 

meldt sig ud på landsplan. De går i mange retninger og finder sted i alle alderskategorier. 

 

Karin Vestergaard orienterede endvidere om den nye kampagne under folketingsvalget. Kampagnen ”ingen 

bioanalytikere, ingen diagnose; coronasvar; børn; bryster etc., som har givet en del omtale på de sociale 

medier.  

 

Kommunikation 

 



 

 

8/9 

 

Punkt  9. Nyt fra Region Midtjylland (13.35-13.40) 

Sagsansvarlig: 

Repræsentanter fra Region Midtjylland  

 Journalnr.: [A-###-###-###] 

Bilag 

[Tekst] 

Sagsfremstilling 

Repræsentanterne fra Region Midtjylland vil orientere om nyt fra regionen. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Referat 

Jette Kofod-Nielsen orienterede om uddannelseskoordinatorernes arbejde - herunder: 

- Udvikler 2. semester – fælles introprogram  
- Samarbejde med VIAs ledelse om at beskriveprincipper for mødepligt 
- S3- de valgfrie ECTS-point, der skal beskrives. 
- Plan at holde et møde hvert halve år for de kliniske undervisere 

 

Kommunikation 

[Tekst] 

 

Punkt  10. Nyt fra Region Nordjylland (13.40-13.45) 

Sagsansvarlig: 

Repræsentanter fra Region Nordjylland 

 Journalnr.: [A-###-###-###] 

Bilag 

[Tekst] 

 

Sagsfremstilling 

Repræsentanterne fra Region Midtjylland vil orientere om nyt fra regionen. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Referat 

- Intet nyt. 
 

Kommunikation 

[Tekst] 

 

Punkt  11. Datoer for møder i 2023 (13.45-13.55) 

Sagsansvarlig: 

Anette Riis  

 Journalnr.: [A-###-###-###] 

Bilag 

Bilag - Uddannelsesudvalgets årshjul 2022 

 

Sagsfremstilling 

Forslag til mødedatoer i 2023: 

1. møde onsdag den 1. marts kl. 11.00-14.00 
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2. møde onsdag den 23. maj kl. 11.00-14.00 

3. møde onsdag den 27. september kl. 11.00-14.00 

4. møde onsdag den 29. november kl. 11.00-14.00 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget godkender datoerne for møder i 2023. 

 

Referat 

Følgende mødedatoer blev godkendt – bemærk udvidelse af tiderne for møde 2 og 4.: 

1. møde onsdag den 1. marts kl. 11.00-14.00 

2. møde onsdag den 23. maj kl. 9.30-14.30 

3. møde onsdag den 27. september kl. 11.00-14.00 

4. møde onsdag den 29. november kl. 9.30-14.30 

 

Pga. forskningsophold i udlandet udlandsorlov for Christina Catherine Dahm sender Aarhus universitet en 

suppleant, Niels Trolle Andersen, for AU i foråret 2023. 

Region Midt udpeger en ny repræsentant i stedet for Jette Kofod-Nielsen, når hun inden efterårets møder 

forventes at fratræde sin stilling for at gå på efterløn.  

 

Kommunikation 

[Tekst] 

 

Punkt  12. Evt. (13.55-14.00) 

Sagsansvarlig: 

[Navn] 

 Journalnr.: [A-###-###-###] 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

 

Referat 

BBLA orienterede om, at der kører et efteruddannelsesmodul i patologi – cytologiområdet på VIA og i 

København. 

  

Helle Kruuse- Andersen orienterede om, at VIA har udarbejdet en  ”VIA videre” podcastserie med fokus på 

kompetenceudvikling – herunder om god undervisning etc.  

 

Karin Vestergaard orienterede endvidere om, at man i Dbio har fokus fra Region Midtjyllands budget, idet 

man er bekymrede for om nok bioanalytikere er på højt kompetenceniveau ud fra kompetencemodellen. 

 

Birte Bunch Larsen orienterede om, at en del bioanalytikere deltager i klinisk vejlederuddannelse. 

 

 

Kommunikation 

[Tekst] 

 


